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Slovo starosty 
Vážení spoluobčané, 

krásný vánoční čas, kdy se naše mysl zklidnila, již uplynul. Všichni jsme 

vzpomínali nejen na své blízké, ale také na ty, kteří tu s námi již nejsou a na ty, 

kteří nemají takové štěstí strávit Vánoce s někým blízkým nebo milovaným. 

Také vzpomínáme, jaký byl uplynulý rok. Sněhové nadílky jsme se opět 

na Vánoce nedočkali, ale to atmosféře vánoční nijak neubralo na kouzlu. 

Naslouchejme stále hlasu svých srdcí, přestože Vánoce pro každého znamenají 

něco jiného, ale společné štěstí a život nás vždy bude spojovat, to co je důležité, 

je očím neviditelné, protože správně vidíme jen srdcem, proto dejte každému dni 

příležitost, aby byl tím nejkrásnějším dnem ve Vašem životě. Všichni hledáme 

v životě štěstí. Štěstí je mít ten nejkrásnější dar, který nejde zabalit, protože 

je to život sám, je to dar, který nám byl dán a my jej střežme s pečlivostí, stejně 

jako svoje zdraví, protože tento dar je křehký.  

     Když tak pozoruji život v našem malém krásném Josefově, mám radost 

a jsem pyšný, že mohu dělat starostu právě u nás a dokud o to budete stát, bude 

mi nadále ctí pracovat pro Vás. Pracuji také pro Region Podluží a Jihomoravský 

kraj a naše jihomoravské a podlužácké spoluobčany. My v Josefově dokážeme 

být k sobě ohleduplní a pomáhat si a naše pohostinnost je známá v širokém 

okolí. Jak bylo vždy zvykem, co jsme si svou pílí nevypracovali, to jsme neměli 

a naši obec dobře spravujeme s odkazem našich předků pro naše děti. 

     Vždy Vás ve vánočním zpravodaji informuji, co se důležitého povedlo. Letos 

jsme pokračovali v modernizaci veřejného osvětlení v ulici Záhumenní 

a U Školy, pod názvem akce „Modernizace veřejného osvětlení v obci Josefov, 

II. část,“ na kterou nám velmi významně finančně přispěl dotací Jihomoravský 

kraj ve výši 275.000,- Kč. Dokončila se výměna dlažby chodníku v ulici 

Za Dvorem, nechali jsme naprojektovat cyklostezku do Dolních Bojanovic 

pod názvem akce „Projektová dokumentace cyklostezky Josefov – Dolní 

Bojanovice k.ú. Josefov,“ na kterou nám Jihomoravský kraj výrazně přispěl 

ve výši 220.000,- Kč. Také je naprojektováno parkoviště u hřbitova. Opravili 

jsme fasádu a vyměnili rýny na kulturním domě a radnici. Vyčistili jsme povrch 

víceúčelového hřiště. Vykupujeme pozemky na cyklostezku do Prušánek. 

Jihomoravský kraj nám také finančně přispěl na čištění našeho rybníka ve výši 

200.000,- Kč pod názvem akce „Josefov – čištění přírodní požární nádrže“. 

Čištění proběhne v době vegetačního klidu v roce 2025 na podzim. Děkuji 

upřímně Jihomoravskému kraji za nás za všechny za poskytnuté dotace. 

 



 

 

 

 

 
Co plánujeme v následujícím roce z nejdůležitějšího 

- čekají nás oslavy 100 let od založení SDH Josefov, 

- pořízení zásahového vozidla pro JSDH Josefov 

- pokračovat v modernizaci veřejného osvětlení v obci, 

- upravit sběrné místo u domečku na tříděný odpad, 

- opravit částečně komunikaci v ulici Záhumenní před humny ulice Horní 

- dokončit vodovody v ulici Sportovní a Prostřední, 

- další drobné opravy a údržby a akce, 

- vyřešení nedořešených stavebních záležitostí z minulosti, 

- pokračovat v našem kulturně-společenském a sportovním vyžití pro naše 

občany, při kterých dochází k setkávání spoluobčanů a udržování společenského 

a sociálního života v obci. 

 

     Úspěšně pokračuje soutěž ve sběru tříděného odpadu a je to také vidět 

na rostoucím příspěvku od společnosti ECO-KOM, který díky soutěživosti 

spoluobčanů roste. Bohužel stejně tak roste podíl směsného odpadu i díky tomu, 

že se mírně rozrůstáme, ale hlavně se neustále zdražují poplatky za ukládání 

a likvidace odpadů a také jejich odvoz. Přestože příspěvek za tříděný odpad 

používáme na snížení nákladů za ostatní odpad a jako motivaci soutěžícím, tak 

neustále roste finanční podíl, který obec doplácí za občany, a to i díky provozu 

sběrného dvora, kam se ukládá drobná stavební suť, objemný odpad a zeleň pro 

kompostování. Stejně tak za své občany obec doplácí značné finanční 

prostředky i na provoz čističky. Za stočné a odpady jsou to statisíce ročně! 

     V říjnu letošního roku proběhly volby do Zastupitelstva Jihomoravského 

kraje a chci Vám proto poděkovat, že jste přišli k volbám a děkuji všem, kteří 

jste mi dali svůj hlas. Podpory Vás, mých spoluobčanů, si velmi vážím a nejen 

Vás a Josefov budu opět v krajském zastupitelstvu, kde jsem byl zvolen 

předsedou výboru zdravotního, důstojně zastupovat.  

     Děkuji všem, co pomáhají nejen mně a obci, ale všem spoluobčanům. 

Zaměstnancům obce, místostarostovi a mým kolegům i kolegyni v zastupitelstvu 

za dobrou práci pro obec. Vřelé poděkování zaslouží naši hasiči, kteří obětavě 

pomáhají nejenom obci a mně, ale také spoluobčanům i občanům sousedních 

obcí. Buďme rádi, že máme své hasiče, protože je potřebujeme pořád. Upřímný 

dík zaslouží i naši myslivci za pomoc mně i obci. Bez pomoci Vás, mých 

spoluobčanů, by Josefov nebyl tak krásnou a jedinečnou obcí, jakou je dnes 

a věřím, že s Vaší pomocí a mojí snahou bude ještě krásnější. 



 

 

 

 

 

     Moji milí spoluobčané, ze srdce nám všem přeji do nového roku 2025 pevné 

zdraví, Boží požehnání, protože duše je věčná, štěstí, neutuchající lásku 

bližních, dobré přátele, pevné nervy, ty jsou totiž potřeba vždy, dobrou vůli, a tu 

přeji i těm, u kterých vůle trochu pokulhává, protože na každém člověku jedině 

dobré je jeho dobrá vůle. Mějme se stále dobře a buďme k sobě upřímní. Věřím, 

že se nám všem splní všechna přání a budeme se vždy usmívat s upřímnou 

radostí! 

Starosta obce 

Vojtěch Pospíšil 

602 246 680 

 

 
 

Informace z ohlašovny 
 

NAROZENÍ: 

Martin Galatík 

Mia Bílková 

Stella Růžičková 

Dorian Růžička 

Stella Bůšková 

 

MANŽELSTVÍ: 

19. 10. 2024  Jiří Petřík 

   Adriana Trávníčková 

 

ÚMRTÍ: 
Ludmila Sasínová      

Jindřich Redek 

Aneta Netíková 

Anna Macůrková      
 

JUBILANTI:   věk               věk 

Hradil Marek   50 

Beneš Milan   50 

Netík Milan    50 

Salajka Tomáš   50 

Tománek Václav   55 

Prčík Leoš    55 

Rebendová Lenka   55 

Svobodová Jana   55 

Kychler Libor   55 

Příkaský Josef   55 

Chludil Vladimír   55 

Hamršmídová Jana  60 



 

 

 

 

 

Prát Zdeněk    60 

Růžička Přemysl   60 

Bílková Růžena   60 

Růžičková Eva   60 

Rybová Juliana   60 

Bílek František   65 

Skoumal Josef   65 

Ištvánek Jaromír   65 

Doležalová Zina   65 

Redek Miroslav   65 

Modra Vladimír   65 

Hasil Vít    65 

Imrich Josef    70 

 

 

 

 

Pavka Stanislav   70 

Hasilová Růžena   70 

Netíková Hana   70 

Zvařičová Alena   70 

Prátová Anna   80 

Pospíšilová Helena  80 

Vnenčáková Emilie  80 

Bobáková Stanislava  80 

Nový Jan    85 

   

 

 

 

Obecní úřad přeje do dalších let vše nejlepší, hodně zdraví, štěstí, spokojenosti, 

osobní pohody a vitality. 
 

Obecní úřad informuje 
 
Termíny vývozu SKO v obci v roce 2025 
 

Provádí se vždy každou druhou sudou středu: 

Leden    8. 1. 2025 

Únor       5. 2. 2025 

Březen    5. 3. 2025 

Duden    2. 4. 2025 

Duben  30. 4. 2025 

Květen  28. 5. 2025 

Červen  25. 6. 2025 

Červenec    9. 7. a  23. 7. 2025  

Srpen  20. 8. 2025 

Září   17. 9. 2025  

Říjen                  15. 10. 2025 

Listopad           12. 11. 2025  

Prosinec           10. 12. 2025 

 

Kvůli termínu hodů a potřebným dvěma vývozům v červenci, jsou druhý 

květnový a první červnový vývoz po pěti týdnech, aby vše navazovalo 

v čtyřtýdenním intervalu. 



 

 

 

 

Nebezpečný odpad 

Sběr nebezpečného odpadu se v roce 2024 uskutečnil 1. června 2024 a podruhé 

19. října 2024 na Výletišti pod zeleným, dále se zde uskutečnil sběr objemného 

odpadu. 

 

Odevzdaný nebezpečný odpad: 

 

Oleje motorové       40kg 

Barvy         160kg 

Léky         13kg 

Absorpční činidla a filtrační materiály   10kg 

Obaly obsahující zbytky NL     350kg 

Pneumatiky        25ks 

 

Celkem se za likvidaci tohoto odpadu zaplatilo 14.088,27 Kč. 

 

Objemný odpad měl celkovou hmotnost 10,19 t a cena za jeho likvidace činila 

26.966,--Kč. 
 

Směsný komunální odpad vyvezený v roce k 30. 11. 2024 měl celkovou 

hmotnost 57,99 t, v roce 2023 54,55 t. 

 

Náklady na svoz odpadů v roce 2024: 

 

Směsný komunální odpad: =256.299,--Kč 

 

Sběrný dvůr: 

Cihly:     =14.779,--Kč 

Beton:    =11.519,--Kč 

Objemný odpad:   =53.392,--Kč 

Dřevo:    =21.153,--Kč 

Kompost:    =21.342,--Kč 

Nebezpečný odpad:  =14.088,27 Kč 

Separovaný odpad:  =204.924,--Kč 

 

Příspěvek od EKO-KOM na separovaný odpad : =196 860,50  Kč 



 

 

 
 

Krátké zprávy 

V naší obci proběhly v letošním roce následující akce.  

    7. 1. 2024 - Tříkrálová sbírka, výtěžek 29.040,-- Kč  

  20. 1. 2024 – Ples SDH Josefov, pyžamový 

 17. 2. 2024 – Ples Obce Josefov, Když Josefov tančí 

 25. 2. 2024 – Dětský karneval 

 17. 3. 2024  - Smrtnica 

  28. - 30. 3. 2024 - Hrkačování 

 25. 5. 2024 -  Josef II. OPEN, turnaj v tenisové čtyřhře 

    9. 6. 2024 – Operetní představení ke Dni matek  

  22. 6. 2024 -  Dětský den 

  16. 7. 2024 - Ruční stavění hodové máje 

  20. 7. 2024 - Podlužácká beseda u cimbálu 

  21. 7. 2024 - Tradiční krojované hody 

  22. 7. 2024 - Tradiční krojované hody  

  23. 7. 2024 - Tradiční krojované hody 

  24. 8. 2024 - Turnaj ulic v malé kopané 

    7. 9. 2024 - Zarážání hory 

20. 9. – 21.9. 2024 Materiální sbírka na pomoc pro postižené povodněmi 

  5. 10. 2024 - Pochod slováckými vinohrady, 44. ročník 

12. 10. 2024 – Drakiáda 

19. 10. 2024 – Josefovské posezení pod zeleným 

27. 10. 2024 - Dětský lampionový průvod 

  8. 11. 2024 - Výstava Kuchyně a domácnost našich babiček 

23. 11. 2024 – Josefovské setkání seniorů 

  1. 12. 2024 - Rozsvícení josefovského vánočního stromu 

  5. 12. 2024 - Mikulášská besídka 

26. 12. 2024 - Štěpánský turnaj ve šnopsu 

28. 12. 2024 - Adventní turnaj ve stolním tenisu 

28. 12. 2024 - Mistrovství Josefova ve stolním Stiga hokeji 

28. 12. 2024 -   Štěpánský turnaj ve šnopsu 

31. 12. 2024 – Silvestrovské setkání u obecního úřadu 



 

 
 
 

Akce v obci roku 2025 

Leden 

  5. 1. 2025 Tříkrálová sbírka  

19. 1. 2025 Dětský krojový ples 

25. 1. 2025 Ples SDH Josefov, pyžamový 

Únor 

 15. 2. 2025 Ples obce Josefov, V lesku třpytek 

 Duben 
  6. 4. 2025 Smrtnica 

17. 4. – 19. 4. 2025 Hrkačování 

Květen 

10. 5. 2025 100 let založení SDH Josefov  

11. 5. 2025 Operetní představení ke svátku matek  

24. 5. 2025 Josef II. OPEN, turnaj v tenisové čtyřhře         

Červen 

21. 6. 2025 Dětský den 

Červenec 

15. 7. 2025 Ruční stavění hodové máje 

19. 7. 2025 Podlužácká beseda u cimbálu 

20. 7. – 22. 7. 2025 Tradiční krojované hody 

Srpen 
  2. 8. 2025 Plkač Trophy Cup 2025 

23. 8. 2025 Turnaj ulic ve fotbale 

Září 

  6. 9. 2025 Zarážání hory 

Říjen 

  4. 10. 2025 Pochod slováckými vinohrady 

11. 10. 2025 Drakiáda 

26. 10. 2025 Dětský lampionový průvod 

Listopad 

7. 11. – 9. 11. 2025 Výstava LEGO 

22. 11. 2025 Josefovská setkání 

30. 11. 2025 Rozsvícení josefovského vánočního stromu 

Prosinec 

  6. 12. 2025 Mikulášská besídka 

26. 12. 2025 Štěpánský turnaj ve šnopsu 

27. 12. 2025 Adventní turnaj ve stolním tenisu 

27. 12. 2025 Mistrovství Josefova ve stolním Stiga hokeji 



 

 
 
 

Slovo místostarosty 
 

Vážení spoluobčané,  

srdečně Vás tímto opět zdravím. Máloco je tak vzdálené realitě jako poslední 

pohárek. Protože už leccos pamatuji, vždy se mi u posledního pohárku vybaví, 

že největším nepřítelem historika je pamětník. Proto mohu jen souhlasit 

s profesorem Jaroslavem Šestákem, že za bojem proti klimatické změně se 

skrývá i útok na tržní ekonomiku a svobodu jedince, nikoli potřebný a uměřený 

racionální přístup k přírodě. Sešněrovat regulacemi trh a omezit svobodu volby 

lidí ve jménu jakéhosi vyššího dobra je primárním cílem a dnes již také reálným 

důsledkem radikálních zelených politiků, řízených novodobými věrozvěsty. 

Poprvé v dějinách lidstva přestal být člověk cílem politického snažení, ale stal se 

překážkou a problémem kýženého rozkvětu. Jeho místo zaplnily nehmatatelné 

entity jako udržitelnost, podnebí nebo čistá energie. Tento počin umožňuje 

provádět politiku směřující proti zájmům zdrcující většiny občanů. Důležité je 

mít na paměti, že svoboda není něco, co si zasloužíte za poslušné chování a 

dělání toho, co vám řeknou, protože takhle funguje vězení. 

Pro mne existuje mnoho nesmyslů, k tomu navíc řečeno latinsky stultorum 

mater sempiter gravida, což znamená, že matka hlupáků je stále těhotná. 

Musíme se tomu společně bránit, hlavně společně, protože jedinec nic nesvede, 

prostě řečeno, že sám nic neznamenáš. Frank Zappa řekl, že mysl je jako padák. 

Nefunguje, pokud není otevřený. 

Existuje mnoho drahých nesmyslů, ale také skvělých věcí za levno, je jen na 

nás, jak si vybíráme.  

Musíme mít na paměti ovšem blaho národa, což se politicky jaksi nedaří.  

Co s tím udělat je na každém z nás, nemůžeme se pořád vymlouvat. 

Víte co je Askhole? Jde o složeninu z anglických ask (zeptat se) a hole (díra). 

Šíří se jako charakteristika osob, které opakovaně žádají radu, vysvětlení, ale 

vždy pak stejně udělají přesný opak toho, co jste doporučili. Používá se ve 

smyslu varování pro ostatní před zbytečnou ztrátou času. 

Jak jistě víte, cokoliv ztracené se dá najít. Petr Dušek napsal o naší budoucnosti 

tuto zajímavost: 

Ostatně ne nadarmo pravil Woody Allen: „Chceš-li pobavit Boha, seznam ho se 

svými plány do budoucna.“ A do třetice připojím osobní zážitek. Před lety jsem  

šel manželce jen tak ze srandy koupit do práce křišťálovou kouli. K mému 

nadšení jich měli v čarodějnickém obchodu hned několik, ale trochu mě 

zarazilo, že některé stojí pár stovek a jiné pár tisíc. „Tohle jsou jen takové 

hračky, ale ty dražší fakt fungují,“ pravil prodavač s naprosto vážnou tváří a já 

měl fakt co dělat, abych ten smích ubrzdil. Jen dodávám, že mám pocit, že 

budoucí problémy neřešíme, ale že na očekávané problémy si zvykáme. 

https://citaty.net/citaty/269350-woody-allen-chces-li-pobavit-boha-seznam-ho-se-svymi-plany-do/


 

 

 

 

 

Nejsme tak důležití, jak si myslíme. Myslíme si, že jsme důležití, protože máme 

největší kapacitu mozku, ale málokdo ji využívá. Ta pýcha, že jsme víc než 

zvěř, víc než krajina, má důsledky. Nejekologičtější země, které předtím nejvíc 

zasraly zeměkouli, se teď snaží dělat recyklovaný papír a na poslední chvíli 

chtějí přesvědčit samy sebe, že něco dělají. To řekl herec David Prachař, rád 

spolupodepisuju.  

Je mnoho lidí, kteří vědí málo, je málo lidí, kteří vědí hodně, a nikdo, kdo by 

opravdu věděl. 

Cokoliv slyšíme, je názor, nikoli skutečnost či fakt. Cokoliv vidíme, je úhel 

pohledu, nikoli pravda. 

Zase jsem někde četl  a chci upozornit, že demokracie je obtížnou formou 

vládnutí, protože lidé musí být ochotni strpět ve vládě někoho, s kým bytostně 

nesouhlasí nebo koho z duše nenávidí. V době nábožensky motivovaného násilí 

napsal Voltaire, že tolerance je první pravidlo humanity. Doufám, že víte, jak je 

to těžké. 

Nepleťte si povahu s jednáním. Moje povaha je to, kdo jsem já. A moje chování 

záleží na tom, kdo jsi Ty. 

Drobná poznámka: Od začátku tohoto století Česká republika investovala 600 

miliard korun do solárních a větrných elektráren. Za tuto cenu se u nás nyní 

vyrábí 3 % elektřiny v solárech a 1 % ve větrnících. Kdyby se stejné peníze daly 

do jádra, měli bychom za to tři jaderné bloky, které by vyráběly 30 % elektřiny 

ČR. (Jan Horáček, Ústav fyziky plazmatu Akademie věd ČR). 

Kardinál Tomáš Špidlík byl velice moudrý muž, ale také muž velice vtipný. 

Rozdíl mezi nebem a peklem popisoval takto: v nebi dohlíží na pořádek britský 

policista, veřejnou agendu spravuje německý úředník a všem vaří italský kuchař.  

A jak to funguje v pekle? Tam se role o jedno políčko posunou. Německý 

policajt, britský kuchař a italský úředník? No to musí být peklo! 

Neubližujte nikomu, protože jeho bolest se Vám vrátí. 

Ganbaru! Třiďte odpad! Mějte také prosím na paměti, jak pořád tvrdím, že 

nečinná mysl je ďáblovou dílnou! Děkuji za pochopení a přeji Vám pevné 

zdraví! 

Přemysl Růžička, tel. 602 733 337  

Poznámka: 

Slovo ganbaru se často překládá tak, že znamená „dělat to nejlepší“, ale v praxi 

to znamená dělat víc než to nejlepší. Slovo zdůrazňuje „práci s vytrvalostí“ nebo 

„vytrvalost“.  

  



 

 

 

 
 

Pasport obyvatelstva v roce 2024 
 

OBECNÍ ÚŘAD JOSEFOV 

Ukazatel  Celkem     ženy 

Počet obyvatel k 1. 1. 2024      450     213 

Vývoj obyvatelstva počet živě narozených         4         3 

 počet zemřelých         4          3 

Migrace počet přistěhovalých         5          2 

 počet vystěhovalých        12           4 

Počet obyvatel k 20. 12. 2024      443     211 

 

    

 
Myslivecké okénko 
 

Dobrý den vážení spoluobčané Josefova, 

Předem vás seznámím s výborem spolku, který se změnil již před dvěma roky  

- Předseda Jan Forman 

- Hospodář Milan netík ml. 

- Místopředseda a finanční hospodář Jiří Hasil 

- Jednatel Roman Zimák 

Touto cestou bych chtěl ještě jednou poděkovat minulému výboru MS Diana 

Josefov za vynikající a příkladnou práci v našem spolku. Dále chci poděkovat 

obci Josefov za poskytnutí finančního daru na podporu našeho  Mysliveckého 

spolku. 

Aktivity našeho spolku v roce 2024.  

Po zimním období probíhalo jarní sčítání zvěře po kterém náš myslivecký 

hospodář Milan Netík ml. naplánoval celoroční lovy zvěře srnčí, podzimní a 

zimní lovy na drobnou zvěř. 



 

 

 

 

V jarním čase jsme provedli čištění větrolamu nad remízkem pod Žejdlíkama 

směrem k horním Nechorám. Tady jsme posbírali neuvěřitelný nepořádek od 

plechovek, skleněných flašek, plastových kanystrů, papírů apod. až po 

pneumatiky. 

Dále jsme uskutečnily výsadbu 20 ks ovocných stromků a to planých hrušek a 

jabloní v zadních Kukvicích 

Provedli jsme ořez vrb u struhy. 

V létě a to hlavně při čase úmorných veder se snažíme dodávat zvěři čerstvou 

pitnou vodu do našich napaječek které jsou instalovány u krmných zásypů po 

celé naší honitbě. 

Náš myslivecký spolek se každoročně aktivně podílí na spolupořádání akce 

zarážání hory a to nejen přípravou hory a k tomu prováděné střelbě, ale také 

dodáním dvou ks ulovené srnčí zvěře na guláš k přátelskému posezení pod 

zeleným po vydařeném zaražení hory. 

V zimním období probíhá přikrmování zvěře. Společně přikrmujeme krmnou 

řepou a potom dále přikrmuje každý člen idividuálně převážně zrnem, kukuřicí 

nebo suchým jetelem. Není opomíjeno také dodání zvěři krmná sůl na oliz.  

Dále v tomto období probíhají v našem katastru plánované společné hony na 

drobnou zvěř. Tyto hony jsou předem naplánovány a ohlášeny na OMS 

Hodonín. 

Členům MS děkuji za obětavou práci a podporu výboru v jejich činnostech. 

Přeji všem krásné prožití svátků vánočních a vše dobré do nového roku 2025 

Za MS Diana Josefov místopředseda a finanční hospodář Hasil Jiří 

 



 

 

 

Stolní tenis  
 

V sezóně 2024/2025 má TJ Sokol Josefov dvě družstva. Josefov A hraje 

Okresní ligu (K. Bravencová, Hanáková, M. Macůrek, Konečný) a Josefov B 

(Huspenina, Imrich, K. Formanová, T. Macůrek, K. Bravencová, Š. Bravenec a  

T. Bravencová). Béčko je po polovině sezóny na 10. místě z dvanácti družstev a 

Áčko je na posledním 11. místě. Bohužel u Áčka skončili dva hráči a 

pravděpodobně dojde ke spadnutí do nižší soutěže, i když jsme odehráli teprve 

polovinu utkání. 

TJ Sokol Josefov má nyní celkem 17 hráčů, z toho je 9 dětí (od 8 do 13 let). Děti 

se zúčastnily několika turnajů na okrese Hodonín. Ve Strážnici a v Hodoníně 

naše největší naděje K. Bravencová turnaj vyhrála a na Sokole Hodonín skončila 

druhá.  

Tyto turnaje jsou rozděleny do více kategorií, kdy pro nás jsou zatím důležité 

dvě, a to děti do 11 let a děti od 11 do 13 let. V průměru je na okresním turnaji 

kolem 50 dětí. Na krajském turnaji bývá 80 až 90 dětí. 

                                                                                                Za TJ Sokol Josefov 

                                                                                                       Marek Macůrek 

 



 

 

 

 

 

Soutěž ve sběru tříděného odpadu 2024 
 

Zastupitelstvo obce Josefov schválilo na svém veřejném  zasedání konaném dne 

11.prosince 2024, odměny motivační soutěže ve sběru tříděného odpadu pro 

soutěžící děti a dospělé. 

 

Zastupitelstvo obce Josefov rozhodlo o nákupu poukazů pro soutěžící na zboží 

v prodejně elektro, anebo poukazu dle přání konkrétního soutěžícího.  

Úspěšným soutěžícím gratulujeme! 

 

Níže výše odměn a umístění. 

Děti:      Dospělí: 

1. 10.000,- Kč    1. 5.000,- Kč 

2.   7.500,- Kč    2. 2.000,- Kč 

3.   5.000,- Kč    3. 1.000,- Kč 

      4. šampus 

4.   2.000,- Kč 

5.   1.000,- Kč 

6.      500,- Kč 

 

  

7.      500,- Kč 

8.      500,- Kč 

9.      500,- Kč 

 

 

Děti  

konečné pořadí   papír plast nápojový karton celkem 

1. Silvie Kobzíková   700 103 4 

 
807 

2. Dominika Vlašicová   172 260 10 

 
442 

3. Linda Synková   216 154 5 

 
375 

4. Tobiáš Macůrek 

 

100 105 6 

 
211 

5. Matouš Juřica 70 67 9 

 
146 

6. Josef Prčík ml. 

 

70 68 7 

 
145 

7. Štěpán Bravenec 

 

68 60 4 

 
132 

8. Tereza Pavlišová 

 

37 78 3 

 
118 

9. Valerie Hasilová 33 73 3 

 
109 

 



 

 

 

 

 
Dospělí 

konečné pořadí   papír plast nápojový karton celkem 

1. Eliška Holická   124 68 4 

 
196 

2. Petr Netopilík  77 82 10 

 
169 

3. Helena Pospíšilová  84 75 6 

 
165 

4. Martin Esterka  56 77 6 

 
139 

 

Krásný adventní čas 
 

Vážení čtenáři 

Krásný adventní čas kdy se máme zklidnit, zahodit starosti je po roce opět tady. 

Můžeme se zaposlouchat do vánočních koled, které se linou z rozhlasových 

přijímačů a naladit se tak na ty nejkrásnější svátky roku, Vánoce, kdy se narodil 

Ježíšek v městě Betlémě Marii a Josefovi. Skauti ČR převzali Betlémské světlo 

v Rakousku a vlakem jej převezli do ČR do Brna, poté bude rozvezeno do všech 

kostelů naší vlasti. O svátcích si jej můžete z kostela přenést každý i v naší obci, 

připálením své svíčky do svého domova. Vánoce jsou svátky klidu a míru, 

buďme k sobě ohleduplní, každému sluší úsměv, tak jím nešetřete, nic nestojí a 

určitě každého potěší, když se na něj usmějete a to nejen v tento krásný vánoční 

čas.  

Příští rok se vám opět otevřou dveře naší knihovny a to v pravidelných dnech 

pondělí a čtvrtek. Tato otvírací doba je stejná již řadu let, ale někteří si ji stále 

pletou a myslí, že je otevřeno v úterý a čtvrtek. Po letošní inventuře jsem 

vyřazovala větší množství zastaralých, nebo poškozených knih, které jste si 

mohli prohlédnout a zakoupit ve vestibulu obecního úřadu. Někteří jste tuto 

možnost využili a jsem tomu ráda. Po dohodě se starostou, by mohla být příští 

rok u kostela na místě nevyužívané a rozbité skříňky udělaná nová ze dřeva, do 

které bych dávala vyřazené knihy k přečtení, tak jak je to v nemocnici 

v Hodoníně, nebo v Prušánkách u zastávky. Prozatím je to v plánu, tak doufám, 

že se věc podaří. Přeji všem lidem dobré vůle krásné svátky vánoční, hodně 

zdraví, štěstí a Boží požehnání v roce 2025. 

Růžena Hasilová 



 

 

 
 

Senioři v naší obci 

Od začátku letošního roku jsme se několikrát setkali na středečním malém 

posezení seniorů v sále KD Josefov. Chodí nás v průměru tak deset, ale rádi 

bychom přivítali i další. Je to pro nás forma takového malého odpočinku od 

neustále spěchající doby. Člověk se taky pobaví, zasměje a povykládá si. 

Oslavíme vzájemně narozeniny, či narození vnuků. Hlavní naší akcí letos byla 

výstava kuchyně a domácnost našich babiček. Podle ohlasu místních i 

přespolních návštěvníků, byla naše výstava opět hodnocena jako vynikající. 

Často dostávám otázky, jak to děláme, kde to všechno bereme, že každá naše 

výstava je na vysoké úrovni a máme vždy plný sál vystavovaných předmětů. 

Máme a známe prostě dobré lidi, kteří nám přicházejí vstříc a své kousky nám 

na výstavy půjčují. Nejinak tomu bylo i letos. Vystavovatelů bylo celkem 23 a 

zhruba skoro na 600ks předmětů. Moc dobrý nápad, někdo by řekl,, samé 

harampádí“ , ale ve finále si každý vzpomene na dětství, mládí a co měl pomalu 

každý doma, napsala nám jedna návštěvnice výstavy do knihy vzpomínek. 

V listopadu jsme měli opět po roce Setkání seniorů v sále KD. Připravila jsem 

tombolu, své umění nám předvedly mažoretky z Hodonína, šikovná děvčátka 

Zuzanka a Alžbětka Esterkovy gymnastickými prvky překvapily všechny 

přítomné. Nesměl chybět náš mužský sbor a ženský sbor. Ženy si pro nás 

připravily super scénky, kterými překvapily a rozesmály všechny přítomné. 

Dlouho na ně budeme vzpomínat. Skvělé jídlo připravil Zdeněk Klečka. 

Dobroty ke kafíčku přinesly snad skoro všechny ženy, mužská část zase víno.  

Také starosta nám věnoval vína ze svého archívu. Obci děkujeme za zaplacení 

rautu a všem za podporu při koupi losů na tombolu.  

Protože bylo zákusků dost, ještě jsme je rozdávali při rozsvícení vánočního 

stromu u kostela zároveň s horkým čajem. Všem patří velký dík a můžeme se 

těšit na příští rok 2025.      

Růžena Hasilová 



 

 

 

 

  

Obec Josefov pomáhá 
 

Obec Josefov v roce 2024 poskytla následující finanční dary: 

TJ Sokol Josefov     15.000,- Kč 

Kynologický klub Josefov   10.000,- Kč 

MS Diana Josefov     15.000,- Kč 

Farnost Josefov     50.000,- Kč 

Porodné, roční rodičovský příspěvek         101.500,- Kč 

SRPDŠ Prušánky     10.000,- Kč 

Základní a mateřská škola Prušánky  58.500,- Kč 

Ples ZŠMŠ Prušánky      12.897,10,- Kč 

Malovaný kraj Břeclav      4.000,- Kč 

Český svaz včelařů Hodonín     3.000,- Kč 

Smíšení zboží Klečka Zdeněk Josefov        120 000,- Kč 

Zdravotní klaun Praha      5.000,- Kč 

Stonožka Ostrava       1.000,- Kč 

Sociální služby Hodonín    63.300,- Kč 

Materiální pomoc na povodně 2024  27.621,56 Kč 

 

Poplatky v obci Josefov na rok 2025 
 

Obecní úřad informuje občany, že se v roce 2025 nezvyšují poplatky. Jen se 

zvýšila platba za sečení trávy, a to na 200,-- Kč. 

Nejprve bych chtěla občany upozornit, že zákon o odpadech obsahuje povinnost 

občanů, a to nejprve veškerý produkovaný odpad doma vytřídit, tedy sklo, 

plasty, papír, krabice od nápojů atd. a teprve potom zaplňovat popelnici 

k vývozu. Nemělo by se tedy stávat u běžné domácnosti, že by před domy mělo 

být při každém svozu 3  a více popelnic a k tomu ještě pytle. Pokud budete třídit, 

tak jestliže nenastane nějaká mimořádná událost, nemůžete naplnit 3 popelnice a 

ještě pytle k tomu. Myslím si, že v obci máme dost sběrných míst jak na tříděný 

odpad, tak sběrný dvůr a konají se i odpadové sběrné dny. 

Poplatek za obecní systém odpadového hospodaření – popelnice 

Poplatek platí občané přihlášení v obci k trvalému pobytu a také vlastníci domů 

nebo staveb pro rodinnou rekreaci. Poplatek je 600,--Kč za osobu a rok. Pro 

individuální rekreaci je snížen o 150,--Kč. Poplatek je splatný ve dvou stejných 

splátkách, a to nejpozději  do 30. června 2025 a do 30. listopadu 2025! 



 

 

 

Znamená to tedy, že každý občan musí zaplatit nejpozději do 30. 6. 2025,  

300,--Kč a musí to také v tomto datu být uhrazeno buď v hotovosti  nebo 

připsáno na bankovní účet, jinak se stáváte neplatičem. 

Někteří občané s oblibou platí za popelnice až v listopadu, což odporuje 

vyhlášce a vůči ostatním občanům je to diskriminační, když prakticky ostatní 

občané a obec platí za svoz odpadů ostatním, kteří čekají s platbou až do 

listopadu. Tento postřeh byl vysloven i při kontrole poplatku krajským úřadem a 

jsme oproti jiným obcím velmi vstřícní. 

Vyhláška také umožňuje osvobození a úlevy od platby poplatku, ale musíte je 

oznámit do 15 dnů ode dne, kdy změna nastala. Pokud tedy víte na začátku roku, 

že splňujete podmínky osvobození, musíte si dát žádost nejpozději do 15. ledna 

2025. 

Poplatek ze psů 

Poplatek ze psů se platí ze psů starších 3 měsíců a platí ho poplatník podle svého 

trvalého pobytu. Musíte ho tedy po této době přihlásit na úřadě a zaplatit 

poplatek 50,..Kč za jednoho a pokud budete mít více psů, tak za každého dalšího 

65,--Kč.  Poplatek je splatný nejpozději do 30. listopadu 2025, tzn., pokud 

budete platit bankovním převodem nebo poštou, už dne 30. listopadu 2025 musí 

být tato platba připsána na obecním účtu, jinak se stáváte neplatičem a bude 

zahájeno řízení o vymáhání poplatku. 

Platba za stočné 

Platba za stočné se podle uzavřených smluv platí podle počtu osob, které bydlí 

v domácnostech, tedy ne podle trvalého pobytu, proto si kontrolujte smlouvy 

a při změně počtu se musí smlouva upravit. Platba je stanovena na 1.200,--Kč 

za osobu a rok. Splatnost platby je také ve dvou stejných splátkách, a to 

nejpozději do 30. června 2025 a do 30. listopadu 2025. 

Informace pro bezhotovostní platbu: 

Číslo bankovního účtu: 24629671/0100 

Variabilní symbol: číslo rodinného domu 

Pospíšilová Radka 



 

 

 

Poplatky v obci na rok 2025 

SKO – popelnice (600,- Kč osoba/rok) 

Stočné (1.200,- Kč osoba/rok) 

Poplatek ze psů (50,- Kč rok/pes a 65,- Kč rok/každý další pes a rok) 

Voda ve vinných sklepech (60,- Kč/m3 + paušální platba 500,-- Kč) 

Voda ve sklepech se platí čtvrtletně v místní knihovně v její otevírací době. 
 

Ples obce Josefov 2024 „Když Josefov tančí aneb ve 
společenském napříč stoletími“  
 
Obec Josefov pořádala v sobotu 17. února 2024 v kulturním domě ples „Když 

Josefov tančí aneb ve společenském napříč stoletími“. V krásně vyzdobeném 

sále doplněné bohatou tombolou jsme se mohli setkat s císařským párem Marií 

Terezií a jejím chotěm Františkem, jejich synem a naším zakladatel Josefem II., 

markýzem, ale i s novodobými návštěvníky. Ples tedy byl vysoké úrovně. 

Dobrou zábavu nám zajistil DJ, který hrál super hudbu od dechovky po modernu 

a také jsme zažili několik písniček na přání.  

Příjemný večer nám zpestřilo taneční vystoupení mladých tanečníků z klubu 

Classic Hodonín, ale pozor, nedali se zahanbit i naši dobrovolníci, kteří se 

zúčastnili skvěle připravené taneční soutěže, kterou uváděla paní Lenka 

Rebendová, která si přivzala vzácnou porotu. Tanečníci se nám předvedli ve 

valčíku, české polce, Jiveu, Freestyleu, který byl nejspíš vrcholem soutěže, a 

oblíbené hře Hlava – ramena – kolena – palce. Viděli jsme nezapomenutelné 

zážitky a všichni byli ohromní a publikum je odměňovalo velkým potleskem. 

Ten nakonec i rozhodl o vítězi soutěže ve finále a vítězi se stali Věrka a Jirka.  

Finálem večera byla bohatá tombola, která uspokojila všechny výherce a poté se 

do ranních hodin pokračovalo v tanci a příjemném večeru a zábavě.  

Doufáme, že se návštěvníkům u nás líbilo a těšíme se na ně, ale i další v příštím 

roce 2025, takže přijďte, a to 15. 2. 2025 – Ples v lesku třpytek, na přání 

občanů bude ples společenský, hrát bude kapela CCA GANG z Brna. 

 

Team obce Josefov 

PODĚKOVÁNÍ 

Obecní úřad a Charita Hodonín děkují všem občanům, kteří přispěli do 

pořádané materiální sbírky na pomoc postižené povodněmi. Pracovnice 

Charity Hodonín převzaly materiál v úterý 24. září 2024. 



 

 

 

 

Rozhledna Na Podluží 

V letošním roce prošla regionální rozhledna „Na Podluží“ u Nového 

Poddvorova velkými změnami. Hned v úvodu nového roku se u rozhledny sešli 

zástupci členských obcí DSO Regionu Podluží společně se zástupci firmy MND 

a. s. u příležitosti prohlídky nových informačních panelů. Původní informační 

panely instalované v roce 2011 již bylo nutné zcela zregenerovat, vzhledem 

k jejich fyzickému opotřebení. I nadále se mohou návštěvníci rozhledny 

z obnovených panelů dozvědět zajímavé informace o stavbě rozhledny a o 

obcích Regionu Podluží.  

Kromě této úpravy se rozhledna dočkala také rekonstrukce a modernizace 

přilehlého informačního kiosku s občerstvením. Po krátké technické přestávce, 

otevřeli v polovině května tohoto roku „renovovaný“ kiosek noví nájemci, 

Lenka a Lukáš Kmentovi. 

Odezva na tyto změny na sebe nenechala dlouho čekat a krásnou odměnou pro 

všechny byla určitě velká sezónní návštěvnost na tomto dozajista nejvyšším 

přístupném bodě v Regionu Podluží. Rozhledně Na Podluží i novým nájemcům 

přejeme i nadále mnoho úspěchů a spokojených návštěvníků.  

Marcela Jakubíčková  

 

https://www.josefov.eu/partneri
https://www.josefov.eu/partneri


 

 

 

Krásné studny na Podluží 

V letošním roce se DSO Region Podluží zapojil do projektu „Krásné studny na 

Podluží“, jenž byl zaměřen na opravu veřejně přístupných studen ve vybraných 

obcích Regionu Podluží. Projekt zahrnoval úpravu a obnovení původní funkce 

obecních studen, jež nyní mohou sloužit k zálivce místní zeleně, cyklistům k 

oplachu užitkovou vodou, a navíc také přispěje k zatraktivnění těchto lokalit, ve 

kterých se často pohybujeme. Tato místa byla revitalizována vždy s ohledem na 

okolní typ zástavby či prvky lidové architektury tak, aby přilehlé okolí novým 

vzhledem nenarušovala.  

Do projektu „Krásné studny na Podluží“ se v letošním roce zapojily obce Dolní 

Bojanovice, Moravský Žižkov, Nový Poddvorov a město Lanžhot. Projekt byl 

spolufinancován prostřednictvím dotace ve výši 250 tis. Kč, kterou Region 

Podluží obdržel z programu Podpora rozvoje venkova Jihomoravského kraje pro 

rok 2024.  

Marcela Jakubíčková 

Hokejový turnaj chas v Kosticích 

V sobotu 21.12. byl uspořádán kostickou chasou hokejový turnaj, kterého se 

zúčastnila naše josefovská chasa. Pečlivě byli vybráni ti nejlepší z nejlepších, 

kteří měli tu čest nás reprezentovat. Událost měla hojnou návštěvnost, protože se 

zúčastnilo celkem deset chas, které byly rozděleny do dvou skupin. Skupina, do 

které byla naše chasa umístěna, byla složena z Dolních Bojanovic, Mikulčic, 

Kostic a Staré Břeclavi. 

První zápas, do kterého Josefáci nastoupili, bylo derby proti Dolním 

Bojanovicím. Hned ze začátku zápasu se ukázalo, že josefovský výběr byl 

sestaven správně a Bojanovice neměly šanci. Za hlasité podpory josefovských 

fanoušků rozvezli Josefáci své soupeře 10:5 a připsali si své první vítězství dne. 

Ve druhém zápase se postavili rozjíždějící se josefovské mašině Mikulčice, 

které začaly zápas slibně, ale ani jejich tým neobstál proti Josefovu a z hrací 

plochy odcházeli jako vítězové Josefáci, které jejich fanoušci obdařili bouřlivým 

potleskem a podporou. 



 

 

 

 

Třetí zápas byl velmi vyrovnaný a proti Josefovu se postavily domácí Kostice. 

V tomto napínavém souboji nebylo dlouho možné spatřit jasného vítěze, avšak i 

tak se Josefovu podařilo dostat se do vedení. Bohužel malou chybou došlo 

k vyrovnání na 3:3 a zápas tak skončil remízou. Josefáci získali bod a vedli 

shodně s Kosticemi tabulku. 

Poslední zápas ve skupině nastoupila proti Josefovu Stará Břeclav. Zápas byl 

divoký a plný napětí, ale brzy se naši hokejisti utrhnuli ze řetězu a gólově svému 

soupeři utekli. Josefovský kotel během tohoto zápasu přímo bouřil a po jeho 

vítězném završení byl v naprosté euforii. Josefáci tak vstoupili do semifinále 

neporaženi. 

Tady se proti nim postavily z druhé skupiny Šardice, které se pokusily zastavit 

neporaženou josefovskou mašinu. Ta se však zastavit nehodlala a rychle 

otevřela skóre. Zpočátku zápas vypadal pro Josefáky jednoduše, brzy se však 

Šardice vzmohly na odpověď a blížily se k vyrovnání. Naši hokejisti ale 

nepolevili ve svém snažení a, vyburcovaní věrným josefovským kotlem, znovu 

navýšili skóre a dotáhli zápas do finiše. Josefovský kotel v tomto zápase také 

předváděl nadlidský výkon, jelikož sváděl souboj se šardickými fanoušky, kteří 

je početně převyšovali o nemalé množství, a přesto je dokázal přehlušit.  

Cesta do finále byla volná. 

V závěru celého dne a ve finálovém zápase se proti sobě postavily dva nejlepší 

týmy, které se tento den už utkaly. Josefov se znovu setkal s Kosticemi. První 

polovina zápasu kopírovala jejich předchozí utkání. Josefov se dostal do vedení, 

ale Kostice brzy srovnaly skóre. Stejně jako Josefáci bojovali na hřišti, tak stejně 

srdnatě si počínal i josefovský fanklub, který poskytoval veškerou podporu 

svému týmu. Kostice se ale brzy poprvé dostaly do vedení, a to zrovna před 

odpískáním první poloviny zápasu. Do druhého poločasu, tak poprvé Josefáci 

nastupovali bez vedení. Kostice zvyšovaly nátlak na bránu, ale josefovská 

obrana prováděla zázraky a udržela skóre beze změny. Josefovští fanoušci se 

pokoušeli vzburcovat svoje hráče, ale skóre se stále neměnilo. Pár minut před 

koncem se však znovu obrátila karta štěstí ve prospěch Josefáků a těm se 

podařilo srovnat. Po srovnávacím góle padl ještě jeden gól a ten následoval 

další. Všechny z josefovské strany. Kostice se pokoušely skóre znovu zvrátit ve  



 

 

 

 

svůj prospěch, ale konečně jim došel dech. S hvizdem ukončujícím zápas začali 

hráči slavit a v josefovském kotli bylo veselo. Josefov pro sebe urval vítězství. 

Následovala krátká oslava v Kosticích, odkud se hráči s fanklubem přesunuli 

zpět do Josefova, kde až do ranních hodin oslavovali svůj triumf. 

 

Reprezentovali: Radim Bílek, Martin Prát, Jáchym Prčík, Kryštof Prčík, Jiří Typlt, Pavel Typl 

a René Zhříval 

Kolébkou vaječného koňaku je středověk 

Někdo praví, že jej vynalezl ve 13. století francouzský král Ludvík IX. 

Francouzský, a to kvůli problémům s nespavostí, kdy experimentoval v hradní 

kuchyni a získal právě nápoj, podobný dnešnímu „vaječňáku“. Nazývali jej lait 

de poule (kuřecí mléko). Dalším možným původem je zemědělská usedlost ve 

východní Anglii, kde lidé rádi popíjeli nápoj s vejci a horkým mlékem. Byly mu 

přisuzovány posilující a regenerační účinky. Tzv. Posset, podávaný v Anglii, se 

skládá z vajec, horkého mléka, vína nebo piva a koření. Popíjela ho pouze 

šlechta, neboť tyto suroviny si nemohl obyčejný lid dovolit.  



 

 

 

V 18. století přivezli Angličani nápoj do Ameriky, kde získal na popularitě. Sám 

prezident George Washington sepsal první slavný recept na tzv. eggnog (zkratka 

egg’n’grog – vejce a grog) a tento likér je dodnes ve Spojených státech, Kanadě 

i Austrálii typickým nápojem právě o svátcích vánočních. 

A co u Vás doma? Najde se u Vás doma na Vánoce? 

Vtipy 
V Americe mají povolené pít alkohol od 21 let. Na Moravě v tomto věku 

přemýšlí, jestli by neměli přestat. 

 

Konstatuje pes při pozorování prskavky:“ A to jsem si myslel, že nejvíc prská 

naše kočka.“ 

 

Otec se ptá syna: „Čím chceš být, až vyrosteš, synku?“ „Blbečkem“ „Cože?!“ 

„No ty pořád říkáš: „Dívej, ten blbec má nové auto, dívej ten blbec má takovou 

vilu…“ 

 

Když kadeřník udělá chybu, je to nový styl. 

Když krejčí udělá chybu, je to nová móda. 

Když vědec udělá chybu, je to nový vynález. 

Když učitel udělá chybu, je to nová teorie. 

Když žák udělá chybu, je to za 5. 

 

Povídá babičce své vnučce: „Když jsem byla ve tvém věku, dostala jsem pět 

korun a donesla z obchodu mouku, rýži, chleba, …“ „To teď už nejde babi, 

všude jsou kamery.“ 

 

Ptá se chlapeček své maminky – blondýnky:“ Mami, co je to mozek?“ „ Dej 

pokoj s hloupými otázkami, já mám v hlavě úplně jiné věci!“ 

 

Silvestrovské setkání 
 

Obecní úřad sděluje občanům, že tradiční silvestrovský ohňostroj se 

z technických důvodů konat nebude, ale zveme všechny občany na přátelské 

silvestrovské setkání před obecním úřadem, které se bude konat 31. 12. 2024 

v 19:00. Popřejeme si všichni společně všechno dobré do nového roku. 



 

 

 

 

 

 



 

 

 

 

 

 

  

 



 

 

 

 
 

 

 

Vojtěch Pospíšil, Přemysl Růžička, Radka Pospíšilová, Růžena Hasilová, 

Marek Macůrek, Vojtěch Pospíšil ml., Jiří Hasil. 

Náklad: 160 ks 

Tisk: Obec Josefov 


